
Iz naše organizacije. 
Štajersko. 

Učiteljsko društvo za celjski okraj 
priredi, kakor je bilo že v zadnji štev. objav
ljeno, dne 5. majnika t.l. izlet v Št. J u r 
ob južni železnici, ter praznuje ob tej priliki 
svojo 401etnico. 

Tudi U č i t e l j s k o d r u š t v o za laški 
okra j j'e že sklenilo, da ta dan korporativno 
izleti v Št. Jur. 

Vabimo k temu izletu in slavnostnemu 
zborovanju še druga bratska društva, oziroma 
cenjene tovariše in tovarišice, kakor tudi pri
jatelje in prijateljice učiteljstva in šole. 

Vzpored. 
A) Točno ob pol enajs t ih društveno 

zborovanje v novi šolski palači z nastopnim 
dnevnim redom: 

1. Pozdrav. 
2. Zapisnik. 
3. Društvene zadeve. 
4. Štirideset let društvenega življenja. Go

vori Franc Brinar. 
5. Predlogi. 
B). Banket. 
Opomba: a) Društveno zborovanje se vrši 

ob vsakem vremenu, b) K banketu naj 
se blagovoli prijaviti vsakdo tovarišu Antonu 
Sivka, nadučit. v Št. Jurju. 

c) Udeleženci izSavinjske doline 
naj blagovolijo vporabiti zjutrajšnji vlak. Nazaj 
se Savinčanje peljemo z vlakom do Celja, od 
tam pa na skupnem vozu. Kdor se želi 
peljati na skupnem vozu, naj se vsaj en dan 
pred izletom prijavi podpisanemu, da ve 
potrebno oskrbeti. 

Torej dne 5. majnika vsi v Št. Jur! To 
naj bo velik učiteljski praznik! 

V imenu Učiteljskega društva za celjski 
okraj prijazno vabi Franc Brinar, 

t. č. predsednik. 
Šcntlenartsko učiteljsko društvo zbo

zboruje dne 1. majnika t. 1. ob pol 11. uri 
dopoludne pri Sv. Trojici v Slov. goricah a 
sledečim vzporedom: 

1. Zapisnik o zadnjem zborovanju. 
2. Dopisi. 



3. Predavanje g. profesorja L. Lavterja o 
metodi njegovih najnovejših računic. 

4. Slučajnosti in nasveti. 
Ker bo predavanje jako poučljivo in za

nimivo, vabi vse ude — tudi sosednih okrajev 
tovariši in tovarišice dobrodošli — k polno
številni udeležbi. Jos. E. Mavric, 

t. č. predsednik. 
Ob deževnem vremenu sa vrši zborovanje 

5. majnika 1.1. 
Savinjsko učiteljsko društro je zbo

rovalo v četrtek, 7. t. m., pri Pihlbirtu v Kaplji. 
Dasiravno je bilo neugodno vreme, seje zbralo 
precej tovarišev in tovarišic. 

Tovariš Pečar je obširno poročal o ob
čnem zboru »Zaveze" v Celju ter tudi podal 
bistvo Schreinerjevega predavanja o .Teli Keller, 

„Zyeza" je sklenila osnovati si obrambni 
sklad, čemu bo ta obrambni sklad, nam ni 
znano, toliko pa vemo, da se je menda v enako 
svrho pred leti v Brežicah sklenilo osnovati 
rezervni fond, o katerem pa danes ni nič več 
slišati. Mislimo pa, da bi vse slovensko uci
teljstvo lažje vzdrževalo rezervni fond, nego 
obrambni sklad samo del slov. učiteljstva* 

Govorilo se je tudi o napadih na slo
venske poslance glede obstrukcije v deželnem 
zboru. Naenkrat so postali slovenski poslanci 
največji zavirat«lji regulacije učiteljskih plač 
Nemški nacionalci z Otterjem vred pa, ki so 
imeli leta in leta usodo štajerskega učiteljstva 
v rokah, se delajo nedolžne ovce. Zaraditega 
bi bilo umestno, da bi „Zveza" poslala spo
menico v „Padag. Zeitschrift" ali kak drug 
list zaradi napadov na slovenske poslance in 
uciteljstvo. 

O najnovejši zgodovini hrvaški je pre
daval tov. Jakše. Prihodnje zborovanje bo dne 
22. majnika na Gomilskem o priliki stoletnice 
ondotne šole. 

Učiteljsko društvo za brežiški In 
sevniški okraj ima svoje prihodnje zborovanje 
v nedeljo, dne 1. maja 1.1., ob 9. uri dopoldne 
v D o b o v i. 

Na dnevnem redu je med drugimi točkami 
tudi obravnava letošnjih konferenčnih tem. 
(Poročajo tovariši: o temi a) Pečnik, Vadnal, 
b) Jamšek, Potočnik, c) Medved, Petrič.) 

Zaradi kosila naj šolska vodstva naznanijo 
število svojih udeležencev tov. Gajšeku vsaj do 
28. aprila. 

Na veselo snidenje! O d b o r 
Smarskorogaškega učiteljskega dru

štTa izlet v Loko dne 5. maja se ne vrši, ker 
se naše društvo udeleži praznovanja štirideset 
letnice bratskega celjskega društva isti dan v 
Št. Jurju ob .iužni žel. Vzpored bo objavilo 
imenovano društvo. Glede prihodnjega zbora 
se pogovori odbor v St. Jurji. 

Polnoštevilne udeležbe našega društva se 
nadeja Tom. K u r b u s, t. č. predsednik. 

Učiteljsko društvo za polit, okraj 
ljutomerski je zborovalo dne 7. aprila v 
FrancJožefovi šcli v Ljutomeru. Preds tov. 
Tomažič otvori zborovanje ter pozdravi ude
ležence. Nadalje omenja, da sta pristopila k 
društvu nanovo člana gčna. Josipina Osterčeva 
— Mala Nedelja in tov. Ivan Mihalič — 
Kapela. Obema velja njegov poseben pozdrav. 
Tajnik tov. Ceh prečita potem zapisnik o za
dnjem zborovanju, ki se brez ugovora odobii. 
Dopisi, ki so došli večinoma od „Zveze slov. 
staj. učiteljev in učiteljic", se dajo kratko na 
vedenje. Tičejo se Gradišnikove zavede, izpre
membe socialnega odseka, izdavanja žepn. ka
ledarčka in znanega odloka c. k. dež. šol. 
sveta, da se naj pri nameščanju daje pred
nost onim, ki so dovršili študije na Šta
jerskem. 

Tov. Cvetko nadaljuje potem svoje že 
pri zadnjem zborovanju započeto, a zaradi 
pičlega časa prekinjeno predavanje o H. Dru
zovičevi metodi petja v ljudski šoli in o nje
govih Pesmaricah. Predavatelj govori zlasti o 
potrebi enotnega postopanja v pevskem pouku, 
o izberi snovi, o namenu, ki ga ima petje v 
ljudski šoli, o metodičnih predvajah na po
dlagi številk, o analizi normalne pesmice, o 
pevskih vajah po notah ter o pesemcah, ki 
sodijo na to ali ono stopnjo. Končno izjavlja, 
da hoče pri letošnji okrajni učit. konferenci 
staviti predlog, da se Druzovičeve Pesmarice 
uvedejo v tuokrajne ljudske šole kot priročne 
knjige za učence. Predsednik se predavatelju 
zahvali. Nato se vname živahna debata; za 
Druzovičevo metodo govorita Zacherl in Šprager, 
proti šablonam pa Schneider, Tomažič in Kryl. 
Tov. Cvahte omenja, da imajo pr»v lahko oboji, 
če le dosežejo dobre uspehe, kar je seveda in 
ostane poglavitna reč. Tov. Zacherl in Tomažič 
naglašata zlasti, da se ima v ljudski šoli pred
vsem gojiti narodna pesem, bodisi na po
sluh ali po notah; a po notah gre to veliko 
lažje kakor brez njih, kar uči praktična izku
šnja. Tov. Cvetko izreče ob sklepu hvalo tov. 
Zacherlu, da je dodal njegovemu predavanju 
važne pripombe, v odgovor na kontradebato 
pa izjavlja, da je v interesu enotnega posto
panja v ljudskošolskem petju vsekako potrebno 
sprijazniti se z Druzovičevimi psihološko ute
meljenimi načeli, ker mož je učitelj glasbe in 
petja na mariborskem učiteljišču in bo naš 
mladi učiteljski naraščaj izvestno deloval v nje
govem duhu. 

Delegat tov. Tomažič poroča potem na 
kratko, a jedrnato o občnem zboru .Zveze 
slov. štajerskih učiteljev in učiteljic v Celju" 

dne 3. aprila. Ker so prinesli razni časopisi < 
tem obširna poročila, zato poročilo na ten 
mestu izostane. — Slučajnosti, a) G. ravnatel 
Bobič predlaga, da pristopi naše društvo koi 
korporacija k ^Zgodovinskemu društvu" v Ma 
riboru. Sprejeto, b) Tov. Schneider predlaga 
da položi društvo v odgovor na „Oirilmetoda 
rijo" en kamen (200 K) iz glavniceza Freuens 
feldov spomenik z motivacijo, da bi bil po 
kojnik prvi, ki bi predlagal tak kamen za naš< 
šolsko družbo. Enoglasno sprejeto, c) Prihodnj« 
zborovanje in obenem pomladni izlet se priredi 
pri Sv. J u r j u ob Š č a v n i c i d n e 2 . j u 
nija. Da bi nas pohitelo omenjenega dne i 
ta lepi kraj z mladostno čilostjo prav obilne 
število, tega si želi in kliče na veselo snidenje — 
poročevalec. 

* To je res I Tu separatizem ni na mestu. 


